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jaro konečně převzalo žezlo a čeká nás teplotně příznivější část 
roku.

V letošním roce byla v plánu rekonstrukce školní kuchyně s jí-
delnou, ale v důsledku doplnění některých požadavků do projekto-
vé dokumentace vyplývajících z energetického posudku by nebyly 
dodrženy stanovené termíny při výběrovém řízení a nezbývá nic 
jiného než akci odložit o jeden rok. 

V areálu mateřské školy byl vybudován nový plot, který uzavře 
školkovou zahradu, aby děti nemohly utíkat. Dále došlo v areálu k li-
kvidaci starého bazénku a ke srovnání terénu. V letošním roce se 
v prostoru staré brány do areálu školky bude budovat obratiště pro 
auta, která do této ulice najedou od Moravské Třebové. Po vybudo-
vání obratiště budou v ulici umístěny zábrany proti průjezdu této 
ulice.

A ještě jednou k areálu školky. Byla provedena rekonstrukce prá-
delny, nové rozvody vody, nové rozvody elektrických kabelů. Vy-
měněn byl bojler za nový, úspornější, stará akumulační kamna byla 

Vážení a milí spoluobčané,
nahrazena stropními infra panely a vyměněna byla i okna a dveře. 

Obec se podílela na částečné rekonstrukci a zvětšení zadlážděné 
plochy na hřišti TJ Sokol. Dříve za deště blátivý prostor mezi per-
golou a udírnou dostal nový kabát. Tato akce byla naplánovaná tak, 
aby se vše stihlo do soboty 18. května. Ten den totiž proběhl Župní 
slet, což byla organizačně obří akce, která se náramně povedla včet-
ně skvělého (prý objednaného) počasí. Všichni cvičenci i návštěvní-
ci si akci užili. „Bylo to božíííí, moc se mi to líbilo“ byla slova jed-
noho návštěvníka této akce.

Obec bude i v letošním roce podporovat smysluplné akce, které 
navrhují osadní výbory v přidružených obcích. Jde například o dřev-
ník v Bohdalově nebo přivedení elektrického kabelu a vody na hřiště 
v Lázích.

Průběžně obec opravuje budovy ve svém vlastnictví, jako odvede-
ní dešťových vod od základů domů, opravy střech atd.

Přeji Vám všem pohodový čas.
Jana Sablíková, DiS., starostka obce

Vítání občánků
V neděli 12. května jsme oslavili Den matek a o den dříve 

jsme slavnostně přivítali nové občánky:
Kristýnu Crhákovou z Pěčíkova, Marka Vyroubala  

z Městečka Trnávky, Tamaru Novotnou z Městečka Trnávky 
a  Robina Kacíře  z Městečka Trnávky. 

Novým občánkům a jejich rodinám ze srdce přejeme hodně 
zdraví, pohody, radosti, vzájemné lásky a trpělivosti při vý-
chově. 

Jana Lexmaulová, OÚ M. Trnávka
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Usnesení z veřejného zasedání Zastupitelstva obce Městečko Trnávka č. XII 

konané dne 24. 4. 2024 v Obecním domě čp. 5 od 17:00 hodin

Z-216/XII Zastupitelstvo obce schvaluje program XII. veřejného zase-
dání zastupitelstva obce.
Hlasování: pro  13 proti  0  zdržel se  0  
Usnesení č. Z-216/XII bylo schváleno.

Z-217/XII Zastupitelstvo obce schvaluje za ověřovatele zápisu Mgr. 
Evu Žouželkovou, Ing. Milana Šedaje.
Hlasování: pro  13 proti  0     zdržel se  0     
Usnesení č. Z-217/XII bylo schváleno.

Z-218/XII Zastupitelstvo obce schvaluje záměr prodeje pozemků p.č. 
696/46 a p.č. 696/48 o celkové výměře 199 m2 v k.ú. Přední Arnoš-
tov za cenu 75 Kč/1m2.
Hlasování: pro  13     proti  0     zdržel se  0     
Usnesení č. Z-218/XII bylo schváleno.

Z-219/XII Zastupitelstvo obce schvaluje záměr prodeje pozemků p.č. 
103 a p.č. 109 v k.ú. Bohdalov u Městečka Trnávky, dle geodetické-
ho zaměření.
Hlasování: pro  13  proti  0     zdržel se  0     
Usnesení č. Z-219/XII bylo schváleno.

Z-220/XII Zastupitelstvo obce schvaluje záměr prodeje pozemku p.č. 
557/1 o výměře cca 13 m2 v k.ú.  Městečko Trnávka za cenu 200 
Kč/1m2.
Hlasování: pro 12   proti 0   zdržel se 1 (R. Janík – střet zájmů)
Usnesení č. Z-220/XII bylo schváleno.

Z-221/XII Zastupitelstvo schvaluje nákup kontejnerového nosiče za 
traktor od firmy AGROTEC za 380 000 Kč + DPH a 1 ks kontejneru 
k tomuto nosiči od firmy KOVOK za cenu 45 900 Kč + DPH
Hlasování: pro 11   proti 1 (T. Elner)   zdržel se 1 (P. Bohatec)
Usnesení č. Z-221/XII bylo schváleno.

Z-222/XII Zastupitelstvo obce schvaluje členský příspěvek SMO ČR 
na rok 2024 ve výši 6 866,20 Kč.
Hlasování: pro  13    proti  0    zdržel se  0    
Usnesení č. Z-222/XII bylo schváleno.

Z-223/XII Zastupitelstvo obce schvaluje příspěvek Městské knihovně 
ve Svitavách do výměnného fondu ve výši 2 Kč/1 obyvatele.
Hlasování: pro  13 proti  0 zdržel se  0
Usnesení č. Z-223/XII bylo schváleno.

Z-224/XII Zastupitelstvo obce schvaluje ZŠ a MŠ Městečko Trnávka při-
jetí finančních darů na poznávací zájezd do Anglie pro žáky 7.–9. třídy.
Hlasování: pro  13 proti  0 zdržel se  0 
Usnesení č. Z-224/XII bylo schváleno.

Z-225/XII Zastupitelstvo obce schvaluje plán práce KV do prosince 2024.
Hlasování: pro  13 proti  0 zdržel se  0 
Usnesení č. Z-225/XII bylo schváleno.

Zastupitelstvo obce bere na vědomí:
Z-226/XII HV ZŠ a MŠ Městečko Trnávka za rok 2023 se ztrátou 

99 580,64 Kč, ztráta bude pokryta z rezervního fondu.
Z-227/XII Posunutí termínu realizace rekonstrukce školní kuchyně s jí-

delnou z důvodu doplnění PD, která vyvstala z energetického posud-
ku.

Z-228/XII Informace o činnosti samosprávy.
Z-229/XII Informace FV a KV.
Z-230/XII Zprávy o kultuře v našich obcích.

Starosta: Jana Sablíková, DiS.
Ověřovatelé: Mgr. Eva Žouželková, Ing. Milan Šedaj

V měsíci květnu a červnu 
2024 oslaví významné životní 

jubileum tito občané:
pan František Grulich z Městečka Trnávky
paní Emilie Vodová z Městečka Trnávky
pan Augustin Kopal z Pacova 
paní Vítězslava Schupplerová  z Pěčíkova
paní Anežka Šmídová z Bohdalova 
paní Božena Míhalová z Městečka Trnávky 
paní Marie Neubauerová z Mezihoří 
paní Marie Peterková ze Staré Rovně
paní Danuše Tomanová z Městečka Trnávky
paní Emilie Macháčková z Městečka Trnávky
paní Jana Stösselová z Pěčíkova
pan Zdeněk Šášek z Nové Rovně
K Vašemu významnému jubileu Vám upřímně blahopřejeme 

a přejeme do dalších let pevné zdraví, štěstí, pohodu a dobrou 
náladu do každého dne. 

Jana Lexmaulová, OÚ Městečko Trnávka

Setkávání podpůrné skupiny
Charita Moravská Třebová zahájila pravidelné setkávání podpůrné 

skupiny pro rodinné příslušníky a blízké osoby potýkající se se závis-
lostí. Máte zkušenost se závislostí vašeho blízkého člověka? Uvítali 
byste podporu odborníků a skupiny lidí, kteří čelí podobným těžkým 
situacím spojeným se závislostmi u nejbližších osob? Přijďte se setkat 
a popovídat si, protože: „sdílená starost, je poloviční starost“. Společně 
můžeme hledat a najít cestu či řešení těžkých situací.

Tato setkání budou probíhat po celý rok (mimo prázdninové obdo-
bí) v pravidelných intervalech každou středu 1x za 14 dní od 17:00 do 
18:30 v budově Charity Moravská Třebová, Svitavská 655, Moravská 
Třebová.

Skupinu vede zkušený adiktolog a terapeut Mgr. Pavel Vnenk a te-
rapeutka MgA. Kateřina Hloušková. 

Vstup je zcela zdarma a drobné občerstvení je zajištěno. 
Nejbližší termíny setkání jsou 29. 5., 12. 6. a 26. 6. 
Kontakt: Pavla Preisnerová, tel: 734 797 497, e-mail: pavla.preisne-

rova@mtrebova.charita.cz.
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Výstava v Městečku Trnávce
Výtvarnice, návrhářka okrasných zahrad a nově i spisovatelka paní 

Jana Trantírková představila svoji výtvarnou tvorbu v galerii Obecní 
knihovny v Městečku Trnávce. K vidění byly hravé ilustrace knih pro 
děti Micka a Koťák, Báječné prázdniny. Ty doprovázely obrazy, které 
autorka vytvořila speciální technikou. Ta spočívá v zasazování, spéká-
ní a ohýbání skel do olověných vitráží a vzniká tak působivá barevná 
mozaika. Rukama jedné autorky vznikl v prostoru dialog dvou odliš-
ných technik a stylů. První jarní den tohoto roku proběhla vernisáž, kde 
autorka promluvila o své tvorbě. Návštěvníci se mimo jiné dozvěděli 
mnohé o vzniku jejích knih – cestě od nápadu po konečné vydání knihy.

Jana Trantírková napsala i knihu veselých povídek pro dospělé s ná-
zvem Mám to na háku. Je možno si ji zapůjčit stejně jako její knihy pro 
děti v obecní knihovně anebo zakoupit na regionální akci 20. 7. 2024 na 
náměstí TGM v Moravské Třebové.

J. S.

Obecní knihovna Městečko Trnávka

     Co vše jsme zažili u nás ve „třídě Sluníček“? 
Dne 22. 3. jsme společně s dětmi vyrazili na Cimburk. Nahoře na ně 

čekal poklad, který jim tam schovala Bílá paní. Děti cestu statečně zdo-
laly a do školky se vrátily plné zážitků. 

26.3 se konala velikonoční dílna, kdy si děti společně se svými rodi-
či mohly přijít do školky vytvořit velikonoční dekoraci. Vyráběli jsme 
ovečku z bavlnek, zápich (velikonoční vajíčko) z barevných papírů 
a velikonoční postavičku (zajíčka) z ruličky. 

Dne 28.3. jsme společně se „třídou Broučků“ absolvovali putová-
ní s velikonočním zajíčkem. Hledali jsme velikonoční vajíčka s úkoly, 
poté jsme nakrmili velikonočního zajíčka a na konci na děti čekal po-
klad v podobě sladké odměny. 

Základní a mateřská škola Městečko Trnávka

11. 4.  jsme s dětmi navštívili knihovnu. Děti měly možnost si pro-
hlédnout všechny knihy, které je zaujaly. Vyslechli jsme si také čtenou 
pohádku a v neposlední řadě jsme s knihami plnily spoustu úkolů (př. 
poznávání pohádky dle úryvku z knihy). 

Dne 15.4. k nám do MŠ zavítal cirkus. Společně s ním přijelo i pár 
zvířátek (králíček, pejsek, morčátko). Dětem se představení moc líbilo. 

29. 4. k nám do MŠ přijel Stolístek z Linhartic s programem „4 živ-
ly přírody“ 

Dne 30.4 jsme v MŠ pořádali čarodějnický den. V rámci procházky 
jsme s dětmi udělali čarodějnický průvod, který vedl v okolí MŠ a kon-
čil na zahradě MŠ, kde na děti čekaly různé aktivity (např. Házení míč-
ků na cíl, míchání lektvarů, let na koštěti...) A nakonec 14.5 jsme v MŠ 
slavili den maminek. Děti si pro maminky nachystaly krátké vystoupení 
a drobné občerstvení. 

Mgr. Barbora Tůmová

Sovičky
Měsíc duben třída Soviček odstartovala výletem do Stolístku 

v Linharticích, kde byl pro nás připravený výukový program s názvem: 
Jak se (ne)žije v kleci. Děti se dozvěděly spoustu zajímavých informa-
cí především o chovu slepic – co vše potřebují, aby se jim dobře dařilo 
a mohly snášet vajíčka. Také si vyzkoušely stavbu kurníků z dřevěných 
kostek nebo jaké je to sedět na malém místečku (papíru A4) jako slepi-
ce v kleci. Program pro děti byl nachystaný také venku, kde si vyráběly 
řetízky a náramky z korálků. Děti však měly největší radost z krmení 
lam, které si Stolístek pořídil a my měli to štěstí je vidět jako první.

Dne 22. dubna jsme společně s dětmi oslavili Den Země. Pro děti 
byly připraveny činnosti, 

u kterých se zamyslely, jak se chovat k planetě a životnímu prostře-
dí, dále si mohly vyzkoušet smyslovou hru, co nepatří do oceánu, re-
cyklohraní s PET víčky, ze kterých děti vyrobily zeměkouli. Hlavním 
úkolem však bylo zasadit na školní zahradě keř šeříku, o který se bude-
me společně starat a zalévat ho.

Na konci dubna na nás čekalo téma: Pálení čarodějnic, které nás pro-
vázelo celý týden. 30. dubna se ve školce konal Čarodějnický rej, to pro 
děti neznamenalo nic jiného než přijít v maskách. Naučili jsme se spo-
lečně kouzelnická zaklínadla, vyzkoušeli si udělat lektvary a pokusy, 
zahráli si čarodějnické hry a následně se přesunuli na průvod po vesni-
ci, kde se k nám přidali čarodějnice a čarodějové z dalších oddělení. Na 
zahradě byly pro děti připravené další aktivity. Měsíc květen nám přiná-
ší den věnovaný maminkám, proto si i děti ze Soviček připravily jedno 
odpoledne jen pro maminky a babičky. Společně jsme se všichni sešli 
u nás ve třídě a program zahájily děti básničkou, písničkami a tanečkem 

      Dětský divadelní soubor
při ZŠ a MŠ Městečko Trnávka pod vedením paní Jany 

Dospělové sehraje v Kulturním domě v Městečku Trnávce pohádku.
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Máme zapsáno 
V úterý 16.4. odpoledne přicházeli do základní školy předškoláci 

v doprovodu svých rodičů, aby byli slavnostně zapsáni do 1.třídy pro 
školní rok 2024/25. Ve škole na ně čekala stanoviště, kterými po sku-
pinkách postupně procházeli. Robomyši, stavby z krychlí, počítání 
s hrací kostkou, pexeso pro uši i několik sportovních disciplín zvládli 
všichni s úsměvem. Jako vzpomínku na tento významný den si kaž-
dý budoucí prvňáček odnesl kromě pamětního listu, medaile, tužky 
a knihy také aktovku plnou úkolů. Zábavné papírové aktovky jako 
dárek k zápisu vyrobili naši deváťáci, kterým tímto moc děkujeme. 
Pochvalu posíláme i skupince průvodců z 8. a 4.třídy. Slavnostní ná-
stup budoucích školáků a milý klavírní doprovod Veroniky Fréharové 
byly tečkou za tímto významným školním odpolednem. Našim příš-
tím prvňáčkům držíme pěsti a přejeme jim úspěšný školní start.

Mgr. Ludmila Šimečková

Malí divadelníci se vydali do Olomouce
Za vydělané peníze z divadelního představení - Pasáček vepřů, se 

vydali žáci dětského divadelního souboru na výlet. Nejprve museli 
trochu „provětrat“ peněženky rodičů v nákupním centru Šantovka, 
kde kromě nákupu oblečení, nasytili svá bříška. Po hodinovém roz-
chodu, který všichni vzorně dodrželi, jsme se vydali vstříc historii. 
Z Dolního náměstí jsme prošli na Horní náměstí, kde se slavil Den 
Země a Vida Brno tam zrovna měla zábavný vědecký koutek. Děti si 
hned vyzkoušely, osahaly, zjistily, jak funguje svět kolem nás a jiné 
různé zajímavosti. V 11.OO jsme měli nachystanou prohlídku rad-
niční věže i s výkladem a průvodcem. Pro někoho vystoupat těch ne-
spočet schodů byl těžký úkol, ale nakonec se všichni z věže dolů po-
dívali. A nechybělo ani foto v komůrce věžného, který kdysi z věže 
troubením oznamoval významnou událost. Pak už jen přesně ve dva-
náct poslechnout zvonkohru na olomouckém orloji a trochu svižněj-
ším krokem zpět k autobusu, kde čekal pan Matocha, který nás odvezl 
do kina a na popcorn. 

Celý výlet završil příběh z Amazonie o necitlivosti člověka a vy-
kořisťování domorodých kmenů. Ella a černý jaguár je poutavý pří-
běh holky Elly a divokého černého jaguára, kterému pytláci zastřelili 
matku. 

Věda a tradice v Hlinsku
Ve středu 24. dubna 2024 se žáci 4., 5. a 6. třídy do třetice vydali za 

poznáním. Tentokrát zavítali do Hlinska, kde dostali jedinečnou příle-
žitost dozvědět se v nedávno zbudovaném vzdělávacím centru Planeta 
Hlinsko zajímavosti o procesech a úkazech, které se odehrávají na pla-
netě Zemi. Zábavnou a interaktivní formou děti poznávaly jednotlivé 
sféry – tedy litosféru, atmosféru a hydrosféru. V památkové rezervaci 
Betlém Hlinsko pak mohly zjistit, jak naši předci žili, pracovali a vyu-
žívali poznatky z přírody.

Postřehy šesťáků:
V hydrosféře se mi líbilo, že jsme si mohli vyzkoušet být kapkou 

vody a jak jde koloběh vody. V atmosféře se mi líbilo tornádo, v lito-
sféře sopka a zemětřesení. (Ema)

Mně se líbila hydrosféra. Ty kapky byly boží, např. jsme si mohli 
vyzkoušet vodní vír, jak se voda dostává k nám domů, jak stéká z hor. 
Mohli jsme se sami stát kapkami vody – spadli jsme z nebe, prošli jsme 
přírodou, bahnem, trubkami, byli jsme doma a zase v potrubí a pak zase 
v přírodě. Taky se mi líbilo, jak jsme byli vysátí vysavačem. (Katka H.)

se srdíčky. Poté odnesly mamince i babičce jimi vyrobené 
srdíčko ze sádry, které i barevně ozdobily. Odpoledne ale 
ještě nekončilo, pro naše milé hosty byla připravená relaxač-
ní zóna, kde děti své maminky nebo i babičky namasírovaly 
od hlavy až k patě. Jednalo se o masáže zad pomocí masáž-
ních míčků, masáže hlavy, ramen, rukou i nohou. V posled-
ní řadě byla připravena cukrárna, kde si všichni společně 
smlsli na něčem sladkém a mohli se vyfotit u přichystaného 
srdíčkového závěsu. 

Za paní učitelky ze Soviček gratulujeme Elence Kru-
tílkové, která dostala čestné uznání ve výtvarné soutěži na 
téma: Modrá planeta – Voda v pohádkách. Soutěž byla pořá-
dána DDM Moravská Třebová ve spolupráci s vodárenskou 
společností VHOS. a.s. a městskou knihovnou.

Tereza Parolková, DiS.

Dětem se výlet líbil a myslím, že si den užily. A peníze, které si 
vydělaly, tak byly dobře využity a kdoví, třeba si to příští rok zopaku-
jeme znovu, protože další divadlo, tentokrát Mrazík, už je ve finální 
podobě, takže stačí jen přijít.

Mgr. Jana Dospělová
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Vynášení Moreny

Beseda o první pomoci s paní Kantůrkovou a paní Kaderkovou ze 
Zdravotní záchranné služby v Moravské Třebové

Den Země - sběr odpadků v Městečku Trnávce

Velikonoční tvořivá dílna 
pro žáky ŠD, jejich rodiče 
a sourozence

… povídalo se tam o litosféře, hydrosféře a atmosféře. Nejvíc se mi 
líbila atmosféra, protože tam byl vysavač, kde to foukalo. V hydrosféře 
se mi líbil vír a prolézačka. V litosféře jsme zkoušeli sopku. (Rózka)

Vyzkoušeli jsme si koloběh vody, jak se vyrábí elektřina, honili jsme 
dinosaura… (Tomáš)

Viděli jsme, jak teče a funguje voda, vyzkoušeli jsme si zemětřese-
ní a byli jsme v jádru Země. Navštívili jsme dřevěné roubenky, viděli 
jsme, jak lidé dříve žili. (Nela)

Viděla jsem, jak probíhá koloběh vody, zemětřesení. Vyzkoušela 
jsem si udělat sopku, viděla jsem planetu zevnitř. Zkusila jsem jet na 
kole a vyrábět elektřinu, byla jsem ve vysavači. Ještě se mi líbily ka-
mínky. (Katka S.)

Nejvíce se mi líbilo, když jsme chodili po historické části Hlinska. 
Poznávali jsme historická řemesla, např. pilníkářství, které umí v České 
republice už jen jeden člověk. Viděli jsme, jak lidé dříve žili. (Jakub)

Mgr. Jana Strouhalová

Jaro ve Školní družině

Vyrobení čarodějnice „Bradavičky“

„Velikonoční ostrov“ hledání 7. části mapy
Petra Kroupová a Lenka Stejskalová, vychovatelky ŠD
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Turistická procházka po okolí
Někteří odjeli na zájezd do Anglie, jiní na cyklovýlet po okolí, ně-

které třídy na výukový program do Stolístku v Linharticích, a tak žáci 
5. třídy vyrazili v tento den pěšky do Moravské Třebové. Vydali jsme 
se brzy ráno po modré turistické značce kolem motokrosového hřiště. 
Obešli jsme Spálený vrch a přes Kvíčalu po dvou hodinách doputova-
li do Pekla. Největším zážitkem po cestě byly dvě bachyně s malými, 
které nám v jednom okamžiku přeběhli přes cestu. V Pekle jsme si od-
počinuli, dali jsme si svačinu, mnozí si na ohni opekli buřty. V chatičce 
jsme si koupili něco dobrého, i na památku. A protože nás nohy ještě 
nebolely, vyšlápli jsme to do kopce na rozhlednu Pastýřku. Odsud jsme 
se pomalou chůzí přesunuli na autobusové nádraží a vrátili se na oběd 
do školy.

Počasí bylo krásné, nebe bez mráčků. Jarní procházku přírodou jsme 
si společně užili.

Mgr. Petra Hájková a žáci 5. třídy

Školy šly opět do kina
V pondělí 15. dubna 2024 se poměrně velká skupina nadšenců z 8. 

a 7. třídy vydala vlakem do Pardubic, aby zde v multikině CinemaCi-
ty zhlédli německý film, který nabídlo opět Goethe-Zentrum v rámci 
programu „Školy jdou do kina“. Šlo o dojemný i vtipný příběh, který 
v loňském roce okouzlil celé Německo. 

Hlavním hrdinou byl malý Jason. Chlapec, který do třídy úplně ne-
zapadl, protože měl poruchu autistického spektra. Navzdory jeho vy-
soké inteligenci škola rodině doporučila umístit jej do speciální školy. 
A tak vznikla zajímavá a nečekaná dohoda mezi otcem a synem. Tatí-
nek pomáhal vybrat synovi oblíbený fotbalový klub s tím, že se on na 
oplátku bude snažit ve škole dělat co nejméně problémů. Mělo to však 
nepatrný háček – aby si Jason vybral ten správný, chtěl navštívit všech-
ny stadiony po celém Německu… 

Film byl opravdu velmi zajímavý pro školní publikum, protože s leh-
kostí i vážností promlouval k mladistvým o jinakosti a potřebě lásky.

Druhou část dne strávili chlapci a děvčata v ulicích centra Pardubic. 
Připravenu měli „hledačku“, která je vedla po stezce Viléma z Pernštej-
na. Pracovali při ní s mapou, s texty, poznávali historii, domy, místa, 
osobnosti i jiné zajímavosti.

Mgr. Jana Strouhalová

Po stopách 2. světové války
jsme se vydali 9. května na kolech s žáky 6. – 8. třídy. První zastáv-

ku jsme měli u památníku v Předním Arnoštově. Zde byli v lednu 1945 
obklíčeni a zastřeleni parašutisté ze 4. ukrajinského frontu. Odtud jsme 
jeli přes osadu Lípa a Vísku u Jevíčka do Jevíčka. Po krátkém občers-
tvení nás na zpáteční cestě čekal další památník. Ten je věnovaný 143 
ruským zajatcům, kteří zde za 2. světové války budovali dálnici. Od 
roku 2020 jsou zde umístěny desky se jmény zemřelých. Od pomníku 
jsme vytlačili kola pod Hušák a sjeli přes Pacov do Městečka Trnávky. 
Cesta byla náročná, ale všichni ji zvládli.

Mgr. Alena Popelková, Mgr. Erich Kalous

Kariérové poradenství pro žáky 8. třídy
V rámci kariérového poradenství jsme s žáky 8. třídy absolvovali 

dvě akce. První proběhla ve Svitavách. Využili jsme nabídky CCV Par-
dubice a objednali si workshop Moje JÁchta na moři kariéry zaměřený 
na sebepoznání a jeho důležitosti při volbě následného povolání. Žáci si 
během workshopu zmapovali své silné stránky a životní priority.

Druhou akci s názvem TECHNOhrátky organizuje Pardubický kraj. 
Letos jsme zavítali na SOŠ a SOU v Lanškrouně. Žáci si mohli vyzkou-
šet různé aktivity v oborech elektrikář, nástrojář, mechatronik, kosme-
tička, kadeřník a knihař. 

Mgr. Alena Popelková
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Trnka Městečko Trnávka z. s.

      TRNFEST NA CIMBURKU
V sobotu 25. 5. 2024 měli příznivci kultury na vybranou. Buďto 

Arkády v Moravské Třebové, Kácení máje v Bezděčí u Trnávky anebo 
Trnfest na Cimburku. Kdo si vybral Trnfest, musel utíkat před bouř-
kou, ale šapito na hradě všechny zachránilo. A to bylo dobře, protože 
pohádky pro děti byly veselé, zábavné i poučné a bylo vidět, že děti 
i rodiče dobře pobavily. Korálková dílnička mezi představeními děti 
také bavila…

Zajímavostí bylo vystoupení Jiřího Jelínka ve hře o Golemovi. On 
vlastně před 22 lety hrál na prvním Trnfestu se svou ženou Monikou 
Formanovou zrovna jako letos. V další hře Křest svatého Vladimíra 
hrály jeho děti a všichni poznali, že jablko nepadlo daleko od stromu. 

Vyvrcholením celého odpoledne bylo vystoupení trnávecké rodačky 
Anny Stenzlové a jejího spolužáka Filipa Nováka, kteří nám předvedli 
své diplomové práce z DAMU. Potěšilo nás, že z trnáveckého ochotnic-
kého podhoubí vyrostla taková herecká osobnost.

Zpívání a čtení u ohně krásný den zakončilo.

Ráda bych připomněla, že Trnfest oslavil 20. výročí. Chceme dou-
fat, že Trnfest nezanikne a bude opět za rok vítat diváky.

Eva Henslová

Soutěže z českého jazyka a matematiky
Na naší škole proběhla školní kola Mate-

matické olympiády a Olympiády z českého 
jazyka. 

Úspěšným řešitelem v matematické 
olympiádě se stal žák 8. třídy Kryvonozh-
kin Hlib, který postoupil do okresního kola. 
To se konalo 4. dubna na Gymnáziu Aloise 
Jiráska v Litomyšli. Zde se setkal s nejlep-
šími žáky okresu, nejčastěji žáky víceletých 
gymnázií. V konkurenci 23 soutěžících se 
neztratil a vybojoval úžasné 5. místo. Moc 
gratulujeme. 

Hlib se stal také úspěšným řešitelem ce-
lostátní matematické soutěže Matematický 
klokan, kde získal na okrese 2. místo.

V olympiádě z českého jazyka byla 
úspěšná žákyně 9. třídy Petra Nerušilová, která se umístila v první po-
lovině výsledkové listiny. V další soutěži, literární olympiádě Svitavská 
čtečka, jí patřilo 6. místo.

Gratulujeme a děkujeme soutěžícím za reprezentaci naší školy.
Mgr. Petra Hájková

Poznávací zájezd „Klenoty Anglie“
V pondělí 6. května dopoledne jsme se s nadšeným očekáváním sešli 

před školou a napjatě vyhlíželi autobus, který nás měl zavést za hranice 
našich všedních dní. Těšení se však míchalo i se strachem, jak v daleké 
cizině obstojíme.

Čekala nás šestnáctihodinová cesta do francouzského města Calais, 
kde jsme najeli na trajekt a vypluli na moře. Po necelých dvou hodinách 
jsme už zahlédli Bílé doverské útesy. 

První den na Britských ostrovech jsme však strávili v jiném přístav-
ním městě - Brightonu. Zde jsme mohli obdivovat krásy podmořského 
světa v Sea Life centru. Tato návštěva už byla ve znamení první nesmělé 
anglické konverzace, když jsme se směli dotknout mořských hvězdic. 
Také první nakupování ve stáncích na molu Brighton Pier bylo obtížněj-
ší, protože britské libry na sobě nemají číselné označení. V tomto zají-
mavém městě jsme nemohli vynechat prohlídku exotického královského 
paláce Royal Pavilion, užít si piknik v královských zahradách, ani pro-
cházku historickým centrem The Lanes.

Podvečer jsme strávili na pláži, kochali se západem slunce a někteří 
z nás poprvé v životě nabrali do dlaní mořskou vodu.  Do Londýna jsme 
dojeli v pozdních hodinách, kde si nás vyzvedli naši „adoptivní rodiče“. 
Měli jsme veliké obavy z toho, jak bude těch několik dní v cizí rodině 
vypadat. Ale už druhý den se z těch cizích lidí stali naši milí přátelé Isa-
bella, Franklin, Julia nebo Kenisha…. Každé ráno nás přivezli k auto-
busu a po celodenním programu nás vyzvedli a nakrmili dobrou večeří. 

Náš program byl opravdu nabitý: ohromil nás známý kamenný útvar 
Stonehenge – kde se prý v době slunovratu vyskytují duchové, také go-
tická katedrála p. Marie v Salisbury s nejvyšší věží v Anglii. Zde je ulo-
žena Magna charta, která poprvé formulovala některá práva poddaných. 

Další dny jsme navštívili Windsor, po Praze druhý největší obývaný 
hrad na světě. Doufali jsme, že třeba zahlédneme prince Williama s ro-

dinou, ale asi nebyli právě doma. I tak jsme si užili výměnu stráží a po-
kračovali do Londýna, kde bylo možno spatřit mnoho jiných známých 
osobností v muzeu voskových figurín Madame Tussaud. V Londýně 
jsme obdivovali hlavní pamětihodnosti jako Buckinghamský palác, Big 
Ben, Tower Bridge, Trafalgar Square, London Eye, Greenwich a projeli 
se metrem i po řece Temži. Pro některé kluky byl ovšem největší zážitek 
z Londýna stadion fotbalového klubu Chelsea. Mohli si sednout na lavič-
ku s vystavenými dresy současných i bývalých hráčů nebo zasednout za 
stůl, od kterého se pořádají tiskové konference.

Dalším nevšedním zážitkem byla návštěva univerzity v Oxfordu. Ne-
jedná se o žádné muzeum, ale o živou školu, kde probíhá běžná výuka. 
Přesto jsme tudy mohli volně procházet, se sluchátky v uších a českým 
výkladem, po téměř celém areálu. Některé části nám mohli být povědo-
mé díky příběhům o Harry Potterovi, protože se zde některé scény na-
táčely. 

Po pěti dnech plných zážitků nás čekala cesta domů. Přijeli jsme una-
veni, ale s pocitem, že někdy tak obtížné studium angličtiny se může 
zúročit při cestách za dobrodružstvím po celém světě.

Závěrem chceme poděkovat sponzorům, kteří nám přispěli na vstup-
né do některých pamětihodností. Zejména VHOS a.s., UK. DITANA 
s.r.o., Účetnictví Jolana Riemerová a Autodoprava Miroslav Matocha. 
Děkujeme, byl to úžasný zážitek!

Radek Pilař, Jana Strouhalová
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Jarní příprava mládeže, mužů i žen začala. Naše mlá-
dež se na první závody zanedlouho teprve chystá, muži 

a ženy mají první závody letos již za sebou. 
Ještě než se oteplilo a my vyběhli na hasičskou louku, strávili jsme 

s dětmi 2 víkendy v březnu s našimi kamarády ze sborů okrsku Měs-
tečko Trnávka - s Bezděčím u Trnávky, Vranovou Lhotou a Rozstáním. 
V neděli 17. března jsme vyrazili na zimní stadion v Moravské Třebové 
na bruslení a všichni si to moc užili! Další víkend, v sobotu 23. března, 
jsme se skoro ve stejné sestavě všichni sešli ve sportovní hale v Měs-
tečku Trnávce, kde jsme si užili krásné odpoledne plné poznávacích 
a kolektivních her, a nechybělo ani procvičování hasičských dovednos-
tí! Děkujeme, že se díky přátelským vztahům vedoucích jednotlivých 
sborů utužují taktéž kamarádské vztahy mezi dětmi napříč sbory.

S prvními teplými dny se mládež včetně dorostu začala připravovat 
na letošní sezónu. Dva naši dorostenci se letos poprvé zúčastnili soutě-
že „Vopatovské dorost“ ve Velkých Opatovicích, která proběhla ve stát-
ní svátek 1. května. Kluci se utkali v disciplíně dvojboj a běh na 100 m 
s překážkami. Kuba Jachan se umístil na 9. místě z 12 závodníků ve své 
kategorii, Ondra Smolík vybojoval 24. místo z 31 závodníků.

S dětmi jsme se letos opět zúčastnili soutěže Požární ochrana očima 
dětí (literární a výtvarná soutěž vyhlášena OSH Svitavy). V kategorii 
dorostu vyhrála se svojí prezentací Vendulka Mazalová, hned za ní na 
2. místě skončila Natálie Dvořáková. 

Letošní postupové okrskové kolo okrsku Městečka Trnávky proběh-
lo 11. května na hřišti TJ Sokol v Městečku Trnávce. Na soutěž přijela 
3 družstva žen a 8 týmů mužů. Našim ženám se podařila tentokrát jak 

 Sbor dobrovolných hasičů Městečko Trnávka

štafeta, tak i požární útok, a tak získaly metu nejvyšší. Místní muži šli 
poprvé v nové sestavě s nováčky z dorostu a nevedli si vůbec špatně. 
Pár chybiček se našlo, takže po průběžném 2. místě na štafetách skonči-
li po nezdařilých útocích nakonec na 5. místě. Kluci postupně získávají 
zkušenosti z kategorie dospělých a věříme, že potrénují a předvedou 
nám ještě pěkné výkony, mají na to! 1. místo vybojovalo družstvo mužů 
z Bezděčí u Trnávky. 

Máme za sebou také první akci na hasičské zbrojnici, která proběhla 
tradičně na Zelený čtvrtek. Děkujeme všem, kteří za námi přišli. V dubnu 
také členové našeho sboru vyčistili místní koupaliště. Vedoucí mládeže 
se s dětmi chystají na jarní kolo Hry Plamen do Trstěnice, které proběhne 
24.–25. 5. Další akci připravujeme na začátku června, a to posezení na 
hasičské zbrojnici, dále se někteří členové našeho sboru letos opět zú-
častní charitativního 24 h běhu You Dream We Run v Ráječku u Blanska. 
Čeká nás ještě během června setkání praporů v Telči a následně zavítáme 
na oslavy založení sboru do Koryčan. Pak už se rozjedou naplno hasičské 
závody během letních prázdnin a těšit se můžete také na pouťový prodej 
na hasičské zbrojnici během Trnavské pouti. 

Kluci z výjezdové jednotky provedli požární hlídku na akci Pálení 
čarodějnic a dále zajišťovali parkování a řízení dopravy během Župní-
ho sletu v Městečku Trnávce. V březnu vyjížděli k požáru sazí v komí-
ně v Městečku Trnávce, dále k požáru trávy na Gruně a v dubnu k po-
žáru polního porostu do Lázů. V květnu byli vysláni k požáru nízké 
budovy do Moravské Třebové, během výjezdu však byli odvolání zpět 
na základnu.

Nikola Neubauerová
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Nadační fond slaví 20 let činnosti

Nářeční výzkum v Městečku Trnávce

V neděli 28. dubna se v Městečku Trnávce v našem farním koste-
le Sv. Jakuba uskutečnil nadační koncert smíšeného pěveckého sbo-
ru Kantika z Litovle v čele se sbormistryní paní Irenou Blektovou. 
Sváteční atmosféra byla naplněna písněmi duchovní hudby známých 
autorů a na závěr si domácí chóroví zpěváci vyzkoušeli možnost 
společně pod řízením našeho regenschoriho RNDr. Standy Škeříka 
s Kantikou zazpívat Mozartovu skladbu Ave verum. 

Moc děkujeme všem účinkujícím hostům za krásný umělecký zá-
žitek. 

Tímto koncertem jsme si chtěli připomenout dvacetileté výročí 
založení Nadačního fondu kostela Svatého Jakuba v Městečku Tr-
návce a také vyjádřit naše veliké a upřímné poděkování za dlouho-
dobou a přetrvávající podporu naší činnosti všem věrným a štědrým 
dárcům, bez kterých bychom nemohli plnit účel pro který byl na pod-
zim roku 2003 NF zřízen – podporovat a zajistit potřebné finance na 
opravu našeho kostela, který je spolu se zříceninou hradu Cimburk, 
dominantou obce Městečka Trnávky. Zakládajícími členy správní 
rady našeho NF se stali v roce 2003 a kterým je nutné poděkovat za 

Dne 14. 3. 2024 proběhl nářeční výzkum v Městečku Trnávce, kte-
ré z hlediska nářečního dělení patří do centrální podskupiny středo-
moravských nářečí. 

Naše poděkování patří čtyřem rodákům z Městečka Trnávky 
a blízkého okolí, narozených v letech 1939–1954, u nichž jsme mohli 
ověřit současný stav tradičního nářečí a pořídit zvukové nahrávky pro 
Archiv zvukových záznamů nářečních promluv, uložený v dialektolo-
gickém oddělení ÚJČ v Brně. Z jejich poutavého vyprávění a vzpo-
mínání jsme získali cenné poznatky nejen o jazyce, ale také o životě 
v tomto regionu v dobách dávno i nedávno minulých.

Vzpomínali na události druhé světové války a jiné historické mo-
menty. Popisovali, jak se dřív hospodařilo a jak probíhaly mnohé čin-
nosti, které dříve patřily ke každodennímu životu, a k tomu jsme si 
poslechli také básničku o zabíjačce.

Za uskutečnění výzkumu vděčíme paní starostce Janě Sablíkové, 
která setkání s výtečnými mluvčími z Městečka Trnávky a okolí zpro-
středkovala.

snahu pomáhat a přispívat k zajištění potřebných financí tito členové: 
paní Marie Beserlová, pan Ing. Jaroslav Dvorský, paní MUDr. Marta 
Fremuthová, pan Rudolf Goppold, pan Václav Neubauer, paní Jitka 
Stenzlová, pan Ing. Stossel Michal, pan RNDr. Stanislav Škeřík, pan 
Jan Zatloukal, revizor NF paní Věra Dostálová, účetní a pokladní NF 
paní Božena Goppoldová. Místo zemřelých členů pana Ing. Jaroslava 
Dvorského a pana Rudolfa Goppolda se stali členy pan Josef Heger 
a pan Ing. Milan Šedaj. 

Za dobu více než dvaceti roků se podařilo získat finanční pro-
středky na opravy kostela ve výši 2 miliony 971 854,32 Kč. Výda-
je vydané na opravy kostela byly celkem 2 miliony 539 081,93 Kč. 
Zůstatek na účtu nadačního fondu je 432 772,34 Kč. Největší inves-
ticí byla výměna střešní krytiny a výmalba interiéru kostela. Postup-
ně probíhá náročná oprava oken -vitráží a plánujeme údržbu - nátě-
ru venkovní fasády a také dokončení vnitřních oprav částí interiérů 
u hlavního a bočních oltářů, které nebyly součástí výmalby kostela. 

Závěrem bychom chtěli vyjádřit upřímné Pan Bůh zaplať všem, 
kteří nás v naší činnosti podporují, a také všem dobrovolným dárcům 

za příspěvek při nadačním koncertu. Výtěžek z kon-
certu byl ve výši 15.200,- Kč. Velké poděkování patří 
také těm, kteří svými dary pomohli zajistit organizační 
část koncertu včetně dopravy a občerstvení účinkujícím 
zpěvákům. Jmenovitě to jsou: Obec Městečko Trnávka, 
Mlékárna Městečko Trnávka, pan Pavel Pernica z pily 
Pěčíkov, pan Pavel Kroupa, pan Zdeněk Fikr, pan Ing. 
Jaroslav Hensl, pan Kamil Michalčák, pan Antonín Ste-
ffan, pan Zdeněk Šnobl. 

Správní rada NF kostela Sv. Jakuba 

PS: Přijměte prosím všichni, kteří jste ochotni roz-
šířit a omladit náš chórový pěvecký sbor ve všech pě-
veckých kategoriích, pozvání ke zkouškám. Jestli se vše 
podaří, plánujeme uspořádat právě se souborem Kantika 
letošní vánoční koncert J. J. Ryby České mše vánoční. 

Těšíme se na Vás a přejeme Vám všem hodně štěstí, 
pevné zdraví a hojné Boží požehnání!

Jan Zatloukal

Zabíjačka
Bévale to zlaty čase, kdež sme zabijele prase.
Dva metráke e vic mělo,
z něho sádla škopek belo.
Kotel e dva trdelnice, jeleta e jetrnice.
Te domáci jetrnice,
bévale jak nohavice,
chotny bele jako mandle, měle sme jich plny vandle.
A jelétek jak pracko,
te sme jidle beze stracho.
He podbradko velky kose, po něm bele mastny puse.
K večeře zas béval guláš,
po tom dostal každé kuráž.
Eno, jak sem řekl, bévale to zlaty čase,
kdež jsme v Petrůvce zabíjele prase.
(přepsáno podle původního zápisu)

Mgr. Šimon Temer,
Ústav pro jazyk český AV ČR, dialektologické oddělení, Brno
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TJ Sokol Městečko Trnávka

              FOTBAL
Muži odehráli zatím na jaře 8 zápasů a po nepříliš povedeném pod-

zimu měli co napravovat. Jaro však nezačalo dobře. Po prohře 1:3 
v Linharticích si Trnávka dovezla ze Sebranic porážku 1:4 a k tomu 
dvě červené karty s vysokým trestem šesti zápasů (nutno podotknout 
že nespravedlivým i vzhledem k tomu, že šlo o vyloučení po dvou 
žlutých kartách). Poté však na Sokol čekal domácí duel s Radiměří, 
ve kterém tým vše odčinil a připsal si na jaře první body za jasnou 
výhru 6:1. Následoval ovšem venkovní zápas proti Koclířovu, který 
Trnávka v dešti a zimě nezvládla a prohrála 3:5. Druhý domácí duel 
jarní části sezóny ovšem opět Sokol předvedl, že kvalitu má a vyprás-
kal Kunčinu B 7:0. Následoval dvojzápas s Čistou, se kterou nejprve 
doma tým remizoval 0:0 ve vloženém kole a o pár dnů později pak 

prohrál v Čisté ve slepované sestavě 1:4. I přes prohru zde ovšem 
Sokol ukázal, že i za stavu 0:4 dokáže zabrat a za výkon z druhého 
poločasu by si určitě zasloužil lepší výsledek. Utkání se ovšem hra-
je poločasy dva... Zatím poslední zápas odehrála Trnávka doma proti 
Linharticím. V derby nedokázala vstřelit branku, prohrála 0:2 a popr-
vé tak na jaře doma nebodovala. Do konce sezóny zbývá odehrát čtyři 
zápasy a Trnávce patří momentálně v tabulce nelichotivé 6. místo. Po-
kud se bude chtít ještě posunout výše, musí v závěru zabrat...

Žáci odehráli na jaře 6 duelů, ve kterých dvakrát vyhráli, jednou 
remizovali a třikrát prohráli. Nejlepší výsledek si dovezli z Kunčiny, 
kde zvítězili 6:2. V tabulce se tým drží na 3. místě.

Lucie Procházková, sokoltrnavka.cz


